

השפעת 'המדינה האסלאמית' על אזרחיה הערבים של ישראל ועל הפלסטינים בעזה ובגדה המערבית

אביעד מנדלבאום ויורם שוייצר

מלחמת האזרחים שפרצה בסוריה בשנת 2011 וחוסר היציבות המתמשך בעיראק שימשו רקע לצמיחתו של ארגון דאע"ש ולהקמתה של 'המדינה האסלאמית', שפירקה את סוריה ועיראק הלכה למעשה. הכרזתו של אבו בכר אל-בגדאדי על עצמו כח'ליף והקמת 'המדינה האסלאמית' כבסיס לח'ליפות העניקו השראה ודחיפה לעשרות אלפי מתנדבים מוסלמים מרחבי העולם להצטרף לשורותיה של 'המדינה האסלאמית', ולבצע פעולות טרור בשירותה ובהשראתה. השפעה זו לא פסחה גם על אזרחי ישראל הערבים ועל תושבי רצועת עזה והגדה המערבית.

בניגוד למספרם הרב של המתנדבים שהגיעו מרחבי העולם להילחם בסוריה והצטרפו לשורות 'המדינה האסלאמית', ההיענות לכך בקרב ערבים אזרחי ישראל הייתה דלה יחסית, אם כי תופעה זו נמצאה במגמת עלייה בשנת 2015. על פי דיווחים בישראל, עד כה נמסר על 57 ערבים אזרחי ישראל שיצאו מהארץ במטרה להשתתף בקרבות בסוריה, כשכוונת לפחות 24 מתוכם להצטרף לשורות 'המדינה האסלאמית'.¹ האחרון שבהם, צעיר בן 23 מג'לג'וליה, גלש בדאון רחיפה מעל הגבול הישראלי-סורי ברמת הגולן ועל פי החשד חבר אל פעיל ארגון המזוהה עם תומכי 'המדינה האסלאמית' שהמתין לו בצד הסורי.

בישראל, כמו במדינות מערביות נוספות, נקבע בספטמבר 2014 כי כל פעילות הקשורה ב'מדינה האסלאמית' אינה חוקית, ובהתאם לכך נעצרו ונשפטו מי שפעלו בשירותה.² מאז נעצרו למעלה מ-40 ערבים תושבי ישראל שניסו להצטרף ל'מדינה האסלאמית'.³ חלקם נתפסו כשניסו לעזוב את ישראל, וחלקם עם שובם מסוריה.³ מכלל היוצאים לסוריה נמסר על מותם של שישה, מתוכם ארבעה בשורות 'המדינה האסלאמית'. גיל המתנדבים נע בין 19 ל-30, וקשה לזהות מאפיין גאוגרפי אחיד

במקום מוצאם: מהכפר חורה בנגב דרך הכפרים יאסיף ויפיע בצפון, ועד ערים מרכזיות כאום אל-פחם וטייבה.

מעצרה באוגוסט 2015 של אימאן כאנג'ו, אזרחית ערבית מישראל, שיצאה מישראל במטרה להצטרף ל'מדינה האסלאמית', מהווה דוגמה לגיוון המצטרפים ומטרתם ולתפקיד הרשתות החברתיות בתהליכי הגיוס. היא נהגה להפיץ חומרי תעמולה ברשת ובמהלך פעילותה זו נוצר קשר מקוון בינה לבין אבו עלי אשאמי, פעיל ב'מדינה האסלאמית', שסייע לה לנסות ולממש את מטרתה להגר לסוריה⁴. כאנג'ו, בת 44 משפרעם, דוקטורנטית ללימודי אסלאם, מבליטה את הגיוון ברמת השכלתם, מעמדם החברתי, מוצאם וגם את מינם של המתנדבים, למרות שבשראל רובם המכריע הם גברים. שאיפתה לחנך צעירים מוסלמים בהתאם לחוקי השריעה מבטאת את מרכזיותה של תופעת "ההגירה" אל 'המדינה האסלאמית', שמהווה אבן יסוד בתחייתה המחודשת של הח'ליפות. תופעה זו כוללת גם משפחות שלמות המעתיקות את מקום מגוריהן לסוריה, והיה לכך ביטוי גם בישראל⁵. בפן המעשי, מעצרה והחזרתה של כאנג'ו לארץ, במאמץ משותף של רשויות הביטחון והאכיפה הישראלית והטורקית, מדגימים כיצד ניתן באמצעות שיתוף פעולה בינלאומי לפעול נגד התופעה כדי לצמצם בסופו של דבר את ממדיה⁶.

מלבד התנדבות ללחימה בשורות 'המדינה האסלאמית', ערבים אזרחי ישראל נוקטים פעולות שונות בהשראתה, ואלה נחלקות לפעילות תומכת כגון מימון יציאת מתנדבים לסוריה, מגעים עם פעילי 'המדינה האסלאמית' הפועלים מטעמה בסוריה, הפצת תכנים המזוהים עם 'המדינה האסלאמית' ברשת ופעילות טרור. על תמיכה ב'מדינה האסלאמית' ניתן ללמוד מכתב אישום שהוגש ב-15 במאי 2014 נגד אדריס אבו אל-קיעאן, בגין עברות של קשירת קשר וסיוע ליציאה מהארץ שלא כדין. אל-קיעאן סייע לשני מתנדבים, בהם גם אחיו, עת'מאן טאלב אחמד אבו אל-קיעאן, לצאת לסוריה כדי להתגייס לדעא"ש⁷. מכתבי אישום שהוגשו ביולי 2015 נגד שישה ערבים אזרחי ישראל, ביניהם ארבעה מורים שהתגוררו ביישובים רהט וח'ורה בנגב, עולה כי הם עסקו בהפצת חומרי תעמולה של 'המדינה האסלאמית' בבתי ספר שבהם עבדו ביישוביהם⁸. ישנם גם מקרים של תמיכה רעיונית ב'מדינה האסלאמית' ברשתות חברתיות⁹. במסגרת זו, נכון לאוגוסט 2015 הוגשו בישראל כתבי אישום נגד 14 חשודים, כולם בשנות העשרים לחייהם וללא מאפיינים אחידים במקום מגוריהם, בגין תמיכה וסיוע ל'מדינה האסלאמית'¹⁰.

החשש ממעבר מתמיכה רעיונית לפעילות טרור בפועל בתחומי ישראל בהשראת 'המדינה האסלאמית' התממש כבר בינואר 2015. כך, על פי כתב אישום שהוגש נגד שבעה אזרחים ערבים תושבי נצרת, בגין השתייכות ל'מדינה האסלאמית' ותמיכה בפעולותיה. בראש ההתארגנות ניצב עדנאן סעיד עלא-א-דין, עורך דין לשעבר בסנגוריה

הציבורית. על-א-דין גייס את אנשי הקבוצה, כולם בשנות העשרים לחייהם, העביר להם שיעורי דת ולימד אותם את עיקרי האידאולוגיה הסלפית-ג'האדית, הטיף להם על הצורך בהיערכות לפעילות צבאית ופיגועים נגד יהודים ואימץ אותם בשחיטת כבשים כדי להכשירם לקראתה ולהקשיחם. אחד העצורים מהחוליה הודה כי התכוון לבצע פיגוע ירי בישראל נגד כוחות הביטחון ובני העדה הדרוזית.¹¹ במקרה נוסף, באוגוסט 2015 נעצרה חוליה שכללה שלושה תושבים מכפר יפיע ומנצרת, אשר התאמנה בירי, ביצעה מעקבים אחר יעדי פיגוע שכללו תחנת משטרה במגדל העמק ומחנה צבאי. כן עקבה אחרי בתי עסק בנצרת ויפיע אשר מכרו אלוהות, בניגוד לרוח האסלאם. החוליה הוקמה בעקבות שיחות שניהלו באמצעות פייסבוק עם חבריהם, גם הם תושבי יפיע שהתגייסו לשורות 'המדינה האסלאמית' בסוריה וכיום נלחמים בשורותיה בעיראק. אלה היוו עבורם מקור להשראה ועודדו את חבריהם בישראל לבצע פיגועים בתחומה. חברי החוליה תכננו לבצע פיגועים בישראל ולאחר מכן לנסוע לסוריה ולהצטרף לשורות 'המדינה האסלאמית'. בנוסף לכך קיים אחד מחברי החוליה קשר גם עם אחמד עלי חליל אחמד תושב נצרת, פעיל 'סלפי-ג'האדי', המרצה מאסר עולם בגין מעורבותו ברצח נהג מונית ישראלי בשנת 2009.¹² הלה היה חלק מחוליה שחלק מאנשיה יצאו לאפריקה כדי להתאמן בשורות ארגון א-שבאב הסומלי אך נעצרו בקניה בטרם מימשו את רצונם והוסגרו לישראל.¹³

לעומת אזרחי ישראל הערבים, בקרב הפלסטינים בעזה ניכרת השפעה רבה יותר של 'המדינה האסלאמית'. ברצועת עזה פועלים זה מספר שנים ארגוני טרור המזוהים עם הזרם הסלפי-ג'האדי. פעילות זו הובילה בעבר לעימותים עם תנועת חמאס השולטת ברצועה מאז 2007, בעיקר כאשר אלה קראו תיגר על ההגמוניה של שלטון חמאס. המקרה הבולט ביותר התרחש בשנת 2009, כאשר פעילי חמאס פשטו על מסגד אבן תימיה בדיר אל-בלח והרגו 24 פעילים סלפים, כולל מנהיגם שיח' עבד אל-לטיף מוסא, שנתפס כמסוכן בשל הכרזתו על הקמת אמירות ברצועת עזה. התעצמותה של 'המדינה האסלאמית' מאז קיץ 2014 הפיחה רוח חדשה בקרב פעילי הסלפיה-ג'האדי בעזה, והובילה שורה של ארגונים ממחנה זה להצהיר על תמיכתם בה. מאז מתחולל מאבק בין תנועת חמאס לבין גורמים סלפים-ג'האדים, שבמסגרתו עצרו כוחות הביטחון של חמאס בעזה עשרות מפעיליהם, ואף הרסו מסגד סלפי בדיר אל-בלח. מנגד, הפעילים הסלפים-ג'האדים הטמינו מטעני חבלה במבנים ציבוריים וביצעו ירי רקטות לעבר ישראל, ללא קבלת אישור מחמאס ועל מנת לגרום חיכוך והסלמה בין חמאס לבין ישראל. על רקע ההסלמה במאבק הפנימי הופך ברשתות החברתיות בסוף יוני 2015 סרטון רשמי של 'המדינה האסלאמית' המאיים על חמאס, ומזהיר כי זירת הלחימה העקובה מדם המתנהלת בלבנט תועתק בעתיד אל רצועת עזה. הדובר, עיסא א-לקטה משכונת שיח' רדואן בעזה, שהיה בעבר פעיל בחמאס, הצטרף לשורות

'המדינה האסלאמית' בסוריה בשנת 2013. א־לקטה הזכיר בדבריו את הטבח שביצעו פעילי 'המדינה האסלאמית' באפריל 2015 במחנה הפליטים הפלסטיני אל־ירמוכ ליד דמשק, שבמהלכו נערפו ראשיהם של כמה ממפקדי חמאס במחנה, והבטיח למוטט את השלטונות הפלסטיניים הכופרים בגדה ובעזה. איומיו הפומביים הבוטים של חבר חמאס לשעבר כלפי השלטון בעזה ממחיש את המחאה והביקורת נגד חמאס, ובה בעת את עליית קרנה של 'המדינה האסלאמית' בקרב תושבים בעזה. זו באה לידי ביטוי גם בהקמתן של קבוצות סלפיות־ג'האדיות חדשות ברצועה, כדוגמת 'פלוגות השייח' עמר חדיד בית אל־מקדס'¹⁴ ו'קבוצת תומכי 'המדינה האסלאמית' בירושלים' (ג'מאעת אנצאר א־דולה אל־אסלאמיה פי בית אל־מקדס').¹⁵

תמיכתן הבלתי־מסויגת של קבוצות אלה ב'מדינה האסלאמית' באה לידי ביטוי עוד בהכרזה על הקמתה ב־2014, ואחר כך בשבועות אמונים שהעניקו לאל־בגדאדי. לאכזבתן, שבועה זו נדחתה ולא הביאה לקבלתן לשורותיה כפרובינציה פלסטינית עצמאית. ההימנעות מהכרה בקבוצות אלה נובעת מהכיתותיות ומהפלגנות המאפיינות אותן, מאי־יכולתן לבסס בעזה אוטונומיה הנשלטת על פי חוקי השריעה כהלכתה, ועל רקע היעדר הוכחות ליכולתן להילחם בישראל בצורה יעילה. מצב זה נוגד את דרישות הקבלה של 'המדינה האסלאמית' כפי שהן מפורטות ב'דאביק' – מגזין התעמולה שלה המתפרסם בשפה האנגלית.¹⁶ יתרה מכך, אל־בגדאדי אינו רואה בלאומיות הפלסטינית סוגיה ייחודית, וגורס שפתרונה יתממש באמצעות השתלבותם של הפלסטינים ב'מדינה האסלאמית' הרחבה, או בשיתוף 'ויליאת סיני' – שלוחת 'המדינה האסלאמית' במצרים. למרות זאת, מאמצי הארגונים הסלפיים־ג'האדיים במצרים נמשכים ובאים לידי ביטוי בניסיונות לאיחוד בין הארגונים הסלפיים השונים ברצועה, המדווחים בכרוזים המופצים בעזה, וכן בפעולות תגמול שהם מבצעים נגד סמלי חמאס בעזה ואף ירי רקטי לעבר ישראל, בניסיון להראות עמידה איתנה מול האויב.

חמאס מצדו נאבק בתומכי 'המדינה האסלאמית' בעזה ומנסה לדכא כל פעולה המערערת על ההגמוניה שלו ברצועה. עם זאת, בשל שיקולים ואינטרסים מגוונים מאפשר חמאס לעתים פעולות סיוע מעזה לפעילי 'ויליאת סיני' במאבק במשטר המצרי. סיוע זה כולל הברחות באמצעות המנהרות ברפיח, טיפול בפצועי הקרבות מול צבא מצרים ולעתים אף העברת מודיעין קרבי.¹⁷ המוסר הכפול בהתייחסות חמאס לתומכי 'המדינה האסלאמית' ברצועת עזה והפעילים בסיני עולה בקנה אחד עם התנהלותה הפרגמטית של התנועה, המונעת משיקול אסטרטגי מרכזי של שימור שליטתה ברצועת עזה תוך המשך שימור "ההתנגדות", כדי שבעתיד תיהנה אולי משיתוף פעולה מצד עמיתיה בסיני.

בניגוד לרצועת עזה, שבה קיימת נוכחות סלפית בולטת שרובה מזוהה עם 'המדינה האסלאמית', ניכר כי בקרב הפלסטינים בגדה המערבית הפעילות של גורמי הזרם

הסלפי-ג'האדי שולית יחסית, ובהתאם לכך גם השפעת 'המדינה האסלאמית'. לראיה, פעילים ספורים בלבד מהגדה המערבית הצטרפו ללחימה בסוריה, ובפרט לשורות 'המדינה האסלאמית'. כן אירעו בגדה מספר אירועים נקודתיים אשר ביטאו את נוכחותם של גורמים סלפים-ג'האדיים הפועלים בחשאי, וממתינים למועד מתאים כדי לפעול. חלק מהם כבר ניסו לפעול בשנים האחרונות. כך לדוגמה, בשנת 2013 חוסלו שלושה פעילים המשתייכים לסלפיה-ג'האדיה באזור חברון, במהלך פעילות צה"ל שסיכלה את ניסיונם להוציא לפועל פיגוע רחב-היקף.¹⁸ בינואר 2014 נעצרו שלושה פעילים (אחד ממזרח-ירושלים ושניים מג'נין) באשמת תכנון פיגועים בישראל. לראש החוליה היה קשר עם גורמים המזוהים עם אל-קאעדה בפקיסטן ובעזה, והוא התכוון לחבור לפעילים שנטלו חלק בלחימה בסוריה, והיו אמורים להיכנס לישראל כדי לשתף אתו פעולה בביצוע פיגועים.¹⁹

למרות התמיכה המינורית ב'מדינה האסלאמית' שנחשפה עד כה, יש ברחבי הגדה המערבית זרמים המזדהים עם רעיונותיה ועלולים לפעול בעתיד בשמה, ואולי אף בהכוונתה. התפתחות זו עלולה להתרחש במיוחד אם תחול הסלמה משמעותית ביחסי ישראל והפלסטינים ויתחולל עימות אלים בין הצדדים.

לראיה, בגל מעצרים שיזמו מנגנוני הביטחון הפלסטיניים בפברואר 2015 נעצרו כ-15 חשודים בקשרים עם 'המדינה האסלאמית', חלקם בגין הזדהות אידאולוגית עם וחלקם בגין בקשרים ממשיים. עשרות בני אדם נעצרו בחשדות דומים, רובם שוחררו.²⁰ על פי רוב, החברה הפלסטינית בגדה ובעזה סולדת מ'המדינה האסלאמית', אך למרות זאת ניכרת מגמת עלייה בגילויי התמיכה בה.²¹ בשנים האחרונות כמאתיים פלסטינים עשו דרכם לשורות 'המדינה האסלאמית', וב-2015 נהרגו בממוצע שני פלסטינים בחודש במסגרת זו בזירות השונות: סוריה, עיראק ולוב – בפיגועי התאבדות, בקרבות או בתקיפות מן האוויר. רוב ההרוגים מוצאם בעזה, ומיעוטם מחברון, שכם וג'נין. המתנדבים הללו לרוב בשנות העשרים לחייהם, היוצאים מחוץ לארץ בתואנה שפניהם ללימודים. רבים מהם אנשי חמאס לשעבר או פלגים סלפים מעזה.

לסיכום, ניתן לקבוע כי שינוי מפת הארגונים הסלפים-ג'האדיים שחל במקומות שונים באזור בעקבות הופעתה של 'המדינה האסלאמית' והצלחותיה לא פסח גם על הערבים תושבי ישראל, עזה והגדה המערבית. בעוד בישראל ובגדה המערבית מדובר עדיין בתופעה שולית באופן יחסי, עיקר התמיכה ב'מדינה האסלאמית' וברעיונותיה התרחש ברצועת עזה. הרקע לכך נעוץ בתשתית הקיימת ברצועה לרעיונות סלפים-ג'האדיים שקדמו להופעת ארגון דאע"ש, ואחריו 'המדינה האסלאמית'. הימנעות חמאס מהחלת חוקי השריעה וכפייתם בכוח הזרוע על כלל תושבי הרצועה, והימנעותו מעימות צבאי מתמיד עם ישראל בשל שיקולי הישרדות הובילו להצטרפותם של פעילים מאוכזבים

משורות הארגון לפעילות של ארגונים סלפים-ג'האדיים חדשים שקמו בעזה, ולשיתוף פעולה עם גורמי ג'האד בסיני.

נראה, אם כן, כי מגמת העלייה בתמיכה בפעולות 'המדינה האסלאמית' תלויה במידה רבה במידת הצלחתה לשרוד ולהרחיב את כיבושיה, ולהקרין דימוי של הצלחה ועוצמה. עיקר התמיכה צפויה להגיע מכיוונם של הארגונים בעזה, אולם קיים פוטנציאל לפעילות מצד גורמים אלה גם בישראל ובגדה המערבית, בהתאם להתפתחויות ביחסי ישראל והפלסטינים. מגמת ההקצנה ביחסים אלה, הניכרת בעוצמה רבה בסוף 2015 באמצעות פיגועי דקירה, דריסה ואף ירי עלולה להתרחב ולאפשר ל'מדינה האסלאמית' לנצל את המצב על מנת להעמיק את השפעתה, לגייס לשורותיה או להפעיל בשמה פיגועי טרור בתוך ישראל. ביטוי לכך כבר ניתן היה למצוא בסרטונים שפרסמו אנשיה ברשתות החברתיות, בהם הבטיחו להירתם בעתיד הקרוב לחיסולה של ישראל, ובהקמת מוסד תקשורת ייעודי – אל מסרא – המוקדש לטיפול בנושא הפלסטיני.

הערות

- 1 דווח במהדורת החדשות של **הערוץ הראשון** בתאריך 7 ביולי 2015 על ידי אמיר בר-שלום, ואוש בשיחה עמו; יאסר עוקבי, "שלושה ישראלים בטורקיה מבקשים להצטרף לדאע"ש", **מעריב**, 23 ביולי, 2015; יהושע בריינר וגלי גינת, "שני ישראלים מואשמים שניסו להצטרף לשורות דאע"ש", **וואלה!**, 13 באוגוסט, 2015, <http://news.walla.co.il/item/2881604>; יאיר קראוס, "דוקטורנטית ישראלית מואשמת בחבירה לדאע"ש", **NRG**, 20 בספטמבר, 2015, <http://www.nrg.co.il/online/1/ART2/726/098.html?hp=1&cat=402&loc=2>
- 2 גילי כהן, "ייעולן הכריז על ארגון 'המדינה האיסלאמית' כעל התאחדות בלתי-מותרת", **הארץ**, 3 בספטמבר, 2014, <http://www.haaretz.co.il/news/politics/1.2424208>
- 3 יהושע בריינר וגלי גינת, "שני ישראלים מואשמים שניסו להצטרף לשורות דאע"ש", **וואלה!**, 13 באוגוסט, 2015, <http://news.walla.co.il/item/2881604>
- 4 יאיר קראוס, "דוקטורנטית ישראלית מואשמת בחבירה לדאע"ש", **NRG**, 20 בספטמבר, 2015, <http://www.nrg.co.il/online/1/ART2/726/098.html?hp=1&cat=402&loc=2>
- 5 יאסר עוקבי, "ערביי-ישראלי הודה: 'חמקתי מהשב' כ והצטרפתי לארגון דאע"ש", **מעריב On-Line**, 2 במאי, 2015, <http://www.maariv.co.il/news/world/Article-473617>
- 6 יאיר קראוס, "דוקטורנטית ישראלית מואשמת בחבירה לדאע"ש", **NRG**, 20 בספטמבר, 2015, <http://www.nrg.co.il/online/1/ART2/726/098.html?hp=1&cat=402&loc=2>
- 7 "תושב חורה נעצר בחשד שסייע בגיוס לארגון הלוחם נגד משטרו של אסד", **אתר השב"כ**, 27 במאי, 2014, <http://www.shabak.gov.il/publications/publications/Pages/NewItem270514.aspx>
- 8 "נעצרו 6 תושבי היישוב חורה שבנגב ע"ר תמיכתם בדאע"ש", **אתר השב"כ**, 6 ביולי, 2015, <http://www.shabak.gov.il/publications/publications/Pages/NewItem060715.aspx>
- 9 כמו במקרה של מחמד ג'מאל סולימאן אבו רעד בן ה-22, שהואשם ב-28 במאי 2015 בתמיכה בדאע"ש באמצעות הפייסבוק, והיה לראשון בישראל המואשם בתמיכה בטרור ברשת חברתית. יואב זיתון וחסן שעלאן, "אישום: תושב אום אל-פחם עשה לייקים לדאע"ש", **Ynet**, 28 במאי, 2015, <http://www.ynet.co.il/articles/0,7340,L-4662477,00.html>
- 10 מלבד הדוגמאות המובאות במאמר ניתן לציין את עומר מוסא ח'ליל אבו כוש, תושב ערערה, שנעצר בעקבות מידע שהתקבל על כך שעודד אחרים לצאת ולהצטרף ל'מדינה האסלאמית'. בחקירתו הודה כי הוא תומך בה, ואף נפגש עם פעיליה בירדן;

- "נחשפה התארגנות של דאע"ש בישראל", **אתר השב"כ**, 18 בינואר, 2015, <http://www.shabak.gov.il/publications/publications/pages/newitem180115.aspx>; נוסף של תמיכה ב'מדינה האסלאמית' פורסם ב-29 בספטמבר 2014, עם מעצרו של סלאח א-דין מחאמיד, ערבי ישראלי בן 24 המכהן כמורה בבית ספר מקומי בכפר קרע: שלומי גבאי ורויטל בלומנפלד, "מורה מצפון הארץ נעצר בחשד להזדהות עם דאע"ש", **וואלה!**, 29 בספטמבר, 2014, <http://news.walla.co.il/item/2789254>; "מורה ערבי ישראל חשוד בהצטרפות לדאע"ש", **JDN**, 29 בספטמבר, 2014, <http://www.jdn.co.il/news/397342>, 11 פוראת נסאר וניר דבורי, "אישום: עו"ד מהצפון גייס צעירים ישראלים לדאע"ש – ואימן בשחיטה", **חדשות 2**, 15 בינואר, 2015, http://www.mako.co.il/news-military/security-q1_2015/Article-9a71735488cfa41004.htm; "נחשפה התארגנות של דאע"ש בישראל", **אתר השב"כ**, 18 בינואר, 2015, <http://www.shabak.gov.il/publications/publications/Pages/NewItem180115.aspx>, 12 "נעצרה התארגנות טרור מיפיע אשר הייתה מעורבת בהקמת חוליית דאע"ש", **אתר השב"כ**, 1 באוקטובר, 2015, <https://www.shabak.gov.il/publications/publications/Pages/NewItem11015.aspx>; לוי וסמי עבד אל-חמיד, "הותר לפרסום: נעצרו 7 ערבים ישראלים שתכננו לבצע פיגועים ולהצטרף לדאע"ש", **נענע 10**, 1 באוקטובר, 2015, http://news.nana.co.il/Article/?ArticleID=1150642&s_id=126; עדי חשמונאי ואמיר בוחבוט, "נחשפה חוליית דאע"ש שפעלה באזור נצרת ותכננה פיגועים נגד צה"ל", **אתר וואלה!**, 1 באוקטובר, 2015, <http://news.walla.co.il/item/2893731>, 13 "נעצרו 7 תושבי נצרת על עברות חמורות בעלות רקע לאומני", **אתר השב"כ**, 28 ביוני, 2010, <https://www.shabak.gov.il/publications/publications/Pages/shotef280610.aspx>; "מהמסגד, דרך האינטרנט לסומליה. מסלול הג'האד", **Ynet**, 28 ביוני 2010, <http://www.ynet.co.il/articles/0,7340,L-3911797,00.html>, 14 ארגון פלוגות השייח' עמר חדיד נקרא על שמו של מי ששימש סגנו של אבו מוסעב א-זרקאווי, מנהיג שלוחת אל-קאעדה בעיראק, ונודע כלוחם עזינפש שנהרג בשנת 2003 בידי האמריקאים. 15 ארגון 'קבוצת תומכי 'המדינה האסלאמית' בירושלים' בלט באירועי ההסלמה ברצועת עזה, כאשר בכרוז שהופץ ברצועה ב-9 באפריל הציב הארגון אולטימטום בפני חמאס לשחרורם של פעילים סלפים, ובהם שייח' סלפי מוכר עדנאן אל-מיט, שנעצרו במסגרת מבצעי מעצר רחבי היקף ברצועה: "חדשות הטרור והסכסוך הישראלי-פלסטיני", מרכז המידע למודיעין ולטרור על שם מאיר עמית, 14 בינואר, 2015, http://www.terrorism-info.org.il/Data/articles/Art_20797/H_056_15_412793579.pdf; 'פלוגות השייח' עמר חדיד בית אל-מקדס' הופיע לראשונה עת פרסם בתחילת חודש יוני בחשבון הטוויטר שלו סרטון, שבו הוא מקבל אחריות על ירי רקטת גראד לעבר ישראל: אסף גבור, "צרות מבית: ארגון סלפי הציב אולטימטום לחמאס", **NRG**, 2 ביוני, 2015, <http://www.nrg.co.il/online/1/ART2/698/321.html>, 16 **דאביק**, גיליון 5, <https://azelin.files.wordpress.com/2015/02/the-islamic-state-e2809cdc481biq-magazine-522.pdf>, 17 אבי יששכרופ, "חשיפה: חמאס ממשיך להעביר פצועים של דאע"ש מסיני לעזה", **וואלה!**, 8 ביולי, 2015, <http://news.walla.co.il/item/2871024>; אבי יששכרופ, "המזל"ט של חמאס חשף: שיתוף הפעולה עם דאע"ש חזק מתמיד", **וואלה!**, 9 ביולי, 2015, <http://news.walla.co.il/item/2871353>, 18 יואב זיתון, "חוסלו שלושה מבוקשים שתכננו פיגוע בישראל", **Ynet**, 26 בנובמבר, 2013, <http://www.ynet.co.il/articles/0,7340,L-4458357,00.html>, 19 אמיר בוחבוט, "מנהיג אל-קאעדה תכנן פיגועים בבנייני האומה בירושלים", **וואלה!**, 22 בינואר, 2014, <http://news.walla.co.il/item/2714361>.

20 אבי יששכרוף, "איום דאעש: הרשות הפלסטינית עצרה כ-15 חשודים בגדה", וואלה!, 3 בפברואר, 2015. <http://news.walla.co.il/item/2825879>

21 סם בוטרוס, "האם קרובי הוא מתומכי דאע"ש? מיליון פלסטינים מתושבי הגדה המערבית ועזה תומכים בדאע"ש" (ערבית), לינקה, 4 ביולי, 2015, <https://www.linga.org/local-news/NzY4OQ>